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Graag willen wij reageren op de consultatie voor het wetsvoorstel en toelichting strafbaarstelling 

Kinderkoop. Wij denken dat het goed is om de regelgeving op het gebied van draagmoederschap te 

verduidelijken en versterken. Wij zien dat de huidige regelgeving tekort schiet. Waar wij ons zorgen 

over maken is dat er wordt beoogd om een vergoeding voor draagmoederschap die “niet redelijk is” 

strafbaar te stellen. Wij maken ons zorgen over de onduidelijkheid die over het begrip “redelijk” kan 

ontstaan. Wij zouden graag reageren met een persoonlijke toelichting.  

Onze situatie 

Wij hebben al lang een kinderwens. Al zeven jaar gaan wij ziekenhuis in en uit. Het is een traject wat 

veel van ons vraagt. Ondanks het feit dat onze embryo’s er genetisch goed uit zien en onder de 

microscoop (morphologisch) ook er goed uitzien, is het nog niet gelukt. Meerdere artsen hebben 

geen verklaring kunnen vinden voor het feit dat het ons niet lukt om zwanger te worden. De 

wetenschap weet nog onvoldoende over de biologie, maar er zijn aanwijzingen dat mogelijk de 

medische voorgeschiedenis van mijn vrouw invloed heeft op de innesteling van het embryo in de 

baarmoeder en een succesvolle zwangerschap.  

Een draagmoeder kan mogelijk uitkomst bieden. Dit is een heftige stap voor ons, en niet een die wij 

licht nemen. Na meerdere mislukte IVF pogingen zijn wij ons gaan verdiepen in het 

draagmoederschap. Het werd al snel duidelijk dat in Nederland dit alleen mogelijk is met een lange 

wachtlijst en dat dit alleen mogelijk is als je zelf een draagmoeder kan vinden die bereid is om je te 

helpen. Daarnaast is het ziekenhuis zeer terughoudend (als je geen baarmoeder (meer) hebt 

kwalificeer je bijvoorbeeld voor behandeling in het ziekenhuis met een draagmoeder in Nederland, 

iets wat in ons geval niet zo is).  

Opties buiten Nederland 

Wij zijn ons gaan oriënteren op mogelijkheden buiten Nederland. Al snel viel ons de Verenigde Staten 

op. Hier is inmiddels meer dan 30 jaar ervaring met draagmoederschap. In gesprekken met 

draagmoeders, wensouders met ervaring in de VS, lokale klinieken en agencies is ons duidelijk 

geworden dat dit een zorgvuldig proces is. Zo worden er veel eisen gesteld:  

‐ Een draagmoeder is nooit genetisch verbonden aan het kind (in ons geval streven wij naar 

een kind wat genetisch 100% van ons is) 

‐ Voorop staat dat de reden moet zijn dat een draagmoeder wensouders graag wil helpen, en 

in vele gesprekken is dit ook naar voren gekomen  

‐ Een draagmoeder mag niet financieel afhankelijk zijn van draagmoederschap – dit betekent 

dat zij een zelfstandig inkomen moet hebben (voorkomende beroepen van draagmoeders zij 

bijvoorbeeld onderwijzer of verpleegkundige) 

‐ Voordat het proces start moeten draagmoeders en wensouders een medische en 

psychologische keuring ondergaan  

‐ Er moet sprake zijn van een stabiele thuissituatie en een sociaal netwerk wat steun kan 

bieden 

‐ Een draagmoeder moet zelf al een voltooid gezin hebben en geen kinderwens meer hebben 

‐ Een draagmoeder en wensouder worden aan elkaar gekoppeld op basis van een profiel en 

meerdere gesprekken – vaak ontstaan op basis hiervan lange termijn relaties die zorgen voor 

een band tussen draagmoeder, kind en wensouders. Wij zullen – mocht het ons gegeven zijn 

om via deze weg kinderen te krijgen – altijd transparant zijn over waar ons kind vandaan 

komt 



‐ De draagmoeder dient een goede medische verzekering te hebben die alle mogelijke 

situaties die op kunnen treden dekt (in de VS helaas nodig) 

‐ Van te voren worden in een overeenkomst afspraken gemaakt over situaties die kunnen 

optreden tijdens de zwangerschap, waarbij de gezondheid van de draagmoeder voorop staat  

‐ Van te voren wordt de vergoeding in een trust gestort, en door een agency beheerd, 

waardoor er de garantie bestaat dat een draagmoeder een vergoeding ontvangt voor het 

draagmoederschap. 

‐ Tijdens het traject krijgt de draagmoeder als dit nodig is psychologische ondersteuning.  

‐ Gedurende het traject kan de draagmoeder aanspraak maken op een vergoeding als zij niet 

kan werken, kinderopvang, huishoudelijke hulp en juridische ondersteuning. In aanvulling 

hierop krijgt zij een vergoeding die haar compenseert voor de zwangerschap.  

Toekomst 

Dit traject in de Verenigde Staten zou ons mogelijk kunnen helpen om een kind te krijgen. Wij zien 

draagmoederschap als een kans om onze kinderwens ‐ en die van vele andere stellen ‐  in vervulling 

te laten gaan. Wel achten wij het belangrijk dat dit altijd zorgvuldig gebeurt, en dat er geen misbruik 

moet worden gemaakt van een draagmoeder en het belang van het kind. Wij zijn van mening dat het 

traject zoals hiervoor beschreven voldoet aan deze eisen. Wij zullen altijd transparant zijn over de 

herkomst van het kind‐ en dit zou een kind zijn met onze eigen genen.  

Wij zijn ons erg bewust van de gevoeligheid en de ethische dilemma’s die u als 

volksvertegenwoordiger moet maken – echter, wij vragen ook aandacht voor de nuances van ons 

verhaal en de verhalen van velen met ons. Wij hopen dat u hiermee een goede afweging kunt 

maken. 

 

Groet, 

Anoniem  

 


